
Dan Grada Varaždina – Habijan:  Usredotočimo se na pitanja  koja  su

bitna za daljnji razvoj našeg grada

05.12.2020. 

Povodom blagdana svetog Nikole, Dana Grada Varaždina, u Velikoj koncertnoj dvorani

HNK u Varaždinu održana je svečana sjednica Gradskog vijeća Grada Varaždina.

Zbog nepovoljne epidemiološke situacije sjednica je održana u drugačijem formatu, putem

Zoom aplikacije, preko koje su bili uključeni vijećnici Gradskog vijeća, gradonačelnik Ivan

Čehok sa zamjenicima, pročelnici i članovi odbora, pa i premijer Andrej Plenković. 

U dvorani HNK okupili su se samo dobitnici javnih priznanja i predsjednik Gradskog vijeća

Damir Habijan, koji se na samom početku obratio uzvanicima: 

„Za razliku od proteklih godina kada smo Dan Grada i našega zaštitnika obilježili  pred

punom  dvoranom,  uz  mnogobrojne  popratne  programe,  današnja  svečana  sjednica

održava se u bitno drugačijim okolnostima i  okruženju.  Pandemija novog koronavirusa



doslovno je preko noći  promijenila naš način života, od međusobne interakcije, načina

rada i životnih navika.

Shodno tome i današnja sjednica održava se dijelom neposredno u koncertnoj dvorani

Hrvatskog narodnog kazališta  u Varaždinu,  ali  po prvi  puta većina sudionika prati  ovu

sjednicu putem ZOOM platforme, odnosno prisutno je na sjednici posredno putem video-

veze. Stoga ovim putem želim zahvaliti gradskoj službi Grada Varaždina koja je uspjela

osigurati održavanje svečane sjednice u ovim izazovnim uvjetima.

Na prvi  pogled poluprazna koncertna dvorana,  malobrojni  ljudi  na gradskim ulicama u

vrijeme adventa, a na što nismo navikli, dokaz su čudnih novih vremena u kojima živimo.

„Praznina je svemoguća jer sadržava sve.“ Rekao je prije više od 2000 godina Lao Tse.

Danas,  vjerojatno  više  nego  ikada  prije,  ova  izreka  dobiva  svoj  pravi  istinski  značaj.

Upravo je vrijeme došašća odnosno vrijeme priprema za blagdan Božića, vrijeme u kojem

prevladavaju iščekivanje, nada, čežnja i budnost. Vrijeme u kojem se okrećemo prema

sebi, i nastojimo strukturirat svoja djela, radnje i postupke u proteklom razdoblju. Možda  je

i ova pandemija samo signal da na trenutak stanemo i upoznamo vrijednosti koje smo

tijekom vremena negdje putem izgubili.  Neovisno o tome jeste li  vjernik ili  ne,  u ovim

izazovnim vremenima, ali i u ovo vrijeme došašća svi živimo u iščekivanju i nadi da će se u

narednom razdoblju vratiti  način života koji smo živjeli  prije ove pandemije. On sigurno

neće biti isti kakav je bio prije, ne zato što nećemo vratiti stare navike, već zbog toga što

ćemo prepoznati trenutke koje smo prije uzimali kao notorne i same sebi razumljive.

U  proteklom  razdoblju,  zahvaljujući  potpori  Vlade  Republike  Hrvatske  i  nadležnih

ministarstava u Gradu Varaždinu realizirani su brojni projekti. Ovdje bi posebno istaknuo

projekte koji  su pred završetkom realizacije poput nove varaždinske knjižnice i  obnove

gledališta u zgradi Hrvatskog narodnog kazališta. Naime, isti su velikim dijelom financirani

upravo uz pomoć Ministarstva kulture, te obzirom kako je kraj godine pozivam Ministarstvo

kulture da iznađe dodatna sredstva potrebna za završetak navedenih projekata iz do sada

neraspoređenih sredstava odnosno alocira na spomenute projekte.

Također,  treba  istaknuti  projekt  obnove  varaždinske  sinagoge  koja  se  također  dijelom

financira uz pomoć Ministarstva kulture i čijom obnovom Grad Varaždin barem donekle

ispravlja nepravdu i posljedice bezumnih odluka iz svoje kratke ali mračne prošlosti kada



su neki naši sugrađani samo zbog svoje nacionalnosti,  vjerske ili  druge pripadnosti  bili

protjerani i ubijani.

Zahvaljujući  Vladi  Republike  Hrvatske,  Grad Varaždin  s  okolnim područjem utvrđen je

područjem  provedbe  mehanizma  integriranih  teritorijalnih  ulaganja  takozvani  ITU

mehanizam,  i  to  u  financijskom  razdoblju  2021.-2027.  Sada  je  na  svima  nama  da  u

budućem  proračunskom  razdoblju  iskoristimo  potencijal  novog  izvora  financiranja

bespovratnim novcem iz Europske unije.

Ponovno kao i uvijek naglašavam, potrebu za daljnji razvoj našeg grada kao sveučilišnog

grada /  sveučilišnog centra s  dugoročnim ciljem 5.000 do 7.000 studenata.  Navedeno

podrazumijeva nastavak izgradnje faze II kampusa FOI-ja, ali isto tako i povratak sjedišta

Sveučilišta Sjever u Varaždin, što neka nitko ne zamjeri je logično i primjereno. Ovdje bi

napomenuo kako je Fakultet organizacije i informatike započeo s obnovom Vile Oršić za

potrebe daljnjeg razvoja, te očekujem da će se dio potrebnih sredstava za njenu obnovu

naći i u proračunu Grada Varaždina za 2021. Godinu na čemu ću svakako inzistirati.

Drago mi je da je i naše Sveučilište Sjever zahvaljujući Vladi Republike Hrvatske steklo

svoje prve nekretnine u Optujskoj ulici, što je zasigurno poticaj za daljnje infrastrukturno

širenje  sveučilišta.  Isto  tako treba spomenuti  i  kako je  od  prošle  proračunske godine,

povećan iznos financiranja sveučilišta od strane države za gotovo 40%.

Poštovani, ovo je moj posljednji govor kao predsjednik Gradskog vijeća Grada Varaždina

na svečanoj sjednici. Obzirom na to, nameće se samo po sebi pitanje da li smo ostvarili

svoja  očekivanja  kao  predstavničko  tijelo  i  ono  što  je  najbitnije,  da  li  smo  ostvarili

očekivanja naših sugrađana?

Osobno mogu sa žaljenjem konstatirati da nismo postigli konsenzus oko pitanja koja su od

ključne važnosti za daljnji  razvoj našeg grada. I  ne samo to. Politika u kojoj  je važnije

otežati  rješavanje  problema,  politika  destrukcije,  politika  podmetanja  nogu,  bez

konstruktivne  kritike  i  argumenata  dovodi  do  stagnacije  i  odustajanja  od  rješavanja

problema. Takva politika prevladava i prevladala je u ovom trenutku. Napredak bilo koje

sredine, pa tako i grada očituje se u ponašanju političkih elita i  stvarne želje za općim

dobrom.



Proteklih  godina,  nekoliko puta kao predsjednik Gradskog vijeća pozvao sam na novu

varaždinsku sintagmu odnosno jedinstvo, u nadi da postoje teme koje nadilaze stranačku

pripadnost ili stranački predznak, teme koje ne prepoznaju predznak pozicija ili opozicija,

lijevo  ili  desno.  Međutim,  sa  žaljenjem  moram  konstatirati  kako  ista  nije  postignuta.

Osobno smatram da smo pali na ispitu političke odgovornosti i političke zrelosti.

Obzirom na to, pozivam da se do kraja mandata ovoga vijeća usredotočimo na pitanja koja

su bitna za naš grad da usvojimo realan i održiv proračun koji će predstavljati čvrsti temelj

za daljnji razvoj našeg Varaždina jer u konačnici građani to od nas i očekuju.

Na kraju, još jednom čestitam svim dobitnicima javnim priznanja grada Varaždina, te svim

Varaždinkama i Varaždincima želim čestitati  dan grad i dan njegovog zaštitnika Svetog

Nikole.”

Preko  Zoom-a  sjednici  se  priključio  i  premijer  Andrej  Plenković  koji  je  kazao  kako  i

Varaždin unatoč koroni želi biti okrenut budućnosti i razvijati se kao kulturno, sveučilišno i

gospodarsko središte SZ Hrvatske.

- Pandemija mijenja naš život, pritisak je na zdravstveni sustav, Opću bolnicu Varaždin.

Ministarstvo zdravstva u stalnoj  je komunikaciji  s ravnateljem i  nastoji  pomoći  slanjem

medicinskih  sestara,  liječnika,  uređaja,  biti  uz  vas  kad  je  SZ  Hrvatska  najugroženija.

Zahvaljujem medicinskim sestrama i liječnicima, Vlada će donijeti odluku kojom će svima

koji sudjeluju u borbi protiv covida 190 osigurati dodatak na plaću – rekao je premijer i

dodao da je Hrvatska osigurala cjepivo, bit će dostupno svima, a najprije ugroženima i

zdravstvenim djelatnicima.

Rekao je i da su uložili velike napore za očuvanje gospodarstva i radnih mjesta kroz niz

mjera. U Varaždinu je predano 2446 zahtjeva za 32.409 radnika, isplaćeno je 217 milijuna

kuna, a na razini županije je za 38.194 radnika isplaćeno 320 milijuna kuna.

-  Grad  Varaždin  ima  velik  broj  projekata,  partneri  smo,  zadovoljan  sam  realizacijom.

Čestitam na više od milijardu kuna iz fondova, za projekte pročišćavanja voda, dogradnje

bolnice,  izgradnje  regionalnog  centra  kompetentnosti,  obnove  koncertne  dvorane,



izgradnje studentskog doma, dogradnje Tehnološkog parka, bolju povezanost željeznicom.

Bit ćemo uz vas i raditi da se Hrvatska ravnomjerno razvija – poručio je premijer.

Gradonačelnik Ivan Čehok obratio se putem video veze i  naglasio je kako sva njihova

nastojanja zasjenjuju ograničenja pandemije, no svaka je kriza šansa za sposobne. 

Naglasio je da su u tri godine podigli razinu kapaciteta grada te smanjili broj zaposlenih.

Za subvencije gospodarstvu izdvojeno je više sredstava nego prije, podignuta je razina

apsorpcije  sredstava  iz  europskih  fondova,  stiglo  je  novih  30  novih  milijuna  kuna  za

postrojenja za gospodarenje otpadom. Spomenuo je i projekt Aglomeracije te dodao kako

sve zajedno dovodi do ulaganja od preko 800 milijuna kuna, po čemu je, uz sve ostale

projekte, Grad Varaždin apsolutno u hrvatskom vrhu

Na svečanoj  sjednici  uručena  su  javna  priznanja  Grada  Varaždina.  Povelja  počasnog

građanina  Grada  Varaždina  dodijeljena  je  dr.  sc.  Marinu  Milkoviću,  rektoru  Sveučilišta

Sjever,  a  nagrade  za  životno  djelo  glumcu  Ljubomiru  Kerekešu,  prim.  dr.  Branislavu

Kocmanu i gospodarstveniku Stjepanu Talanu.

Nagrade Grada Varaždina primili  su Krešimir Čop, Darinka Hajduk Vučić,  Josip Klein i

Svjetlana Makaj. Dobitnici plaketa Grada Varaždina su Aeroklubu Aerodrom Varaždin, Auto

škola  Crnković,  Hrvački  klub  Vindija,  Varaždinsko  književno  društvo  i  Udruga  ratnih

veterana 1.  gardijske  brigade Tigrovi  podružnice Varaždinske županije.  Medalje  Grada

Varaždin dobili su Antica Bregović, Božidar Horvat, Zoran Jeftić, Marina Kereša, Miroslav

Kocijan, Josip i Zdenka Levanić, Zdenko Marenčić, Marina Šimek, Rifat Trpeza te Lana

Velimirović Vukalović.










